
2014D15724 INBRENG VERSLAG VAN EEN SCHRIFTELIJK OVERLEG 

Aan het slot van het algemeen overleg van 23 april 2014 over 
VAR-verklaringen voor zzp’ers is besloten tot voortzetting van het overleg 
na het meireces. Tevens is besloten om voorafgaand aan dat overleg nog 
een schriftelijk overleg te voeren. 

Binnen de vaste commissie voor Financiën hebben enkele fracties de 
behoefte om over de brief van de Minister van Sociale Zaken en Werkgele-
genheid d.d. 7 april 2014 over algemene uitgangspunten over 
VAR-verklaringen voor zzp’ers (Kamerstuk 31 311, nr. 106), enkele vragen 
en opmerkingen voor te leggen. 

De voorzitter van de commissie,
Van Nieuwenhuizen-Wijbenga 

De griffier van de commissie,
Berck 
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I Vragen en opmerkingen vanuit de fracties  

Vragen en opmerkingen van de leden van de fractie van de SP 

De leden van de SP-fractie hebben kennisgenomen van de brief over de 
algemene uitgangspunten over VAR-verklaringen. Deze leden hebben naar 
aanleiding van deze brief enkele vragen. 

Allereerst vragen de leden van de SP-fractie het kabinet aan te geven in 
hoeverre concurrentie op loonkosten wenselijk wordt geacht. Kan worden 
uiteengezet hoeveel euro aan voordeel een werkgever geniet wanneer hij 
in plaats van een werknemer in dienst te nemen, een zelfstandige inhuurt 
voor hetzelfde werk? 

Genoemde leden van de SP-fractie vragen het kabinet aan te geven in 
hoeverre het beroep op de zorgaanbieders succesvol is geweest. Is 
sindsdien sprake van een stijging in het aantal gevallen waarin zorg wordt 
verleend in loondienst, ten opzichte van het aantal gevallen waarin zorg 
wordt verleend door zzp’ers? 

De leden van de SP-fractie hebben vernomen dat opdrachtgevers per 
1 januari 2015 medeverantwoordelijkheid gaan dragen voor de juistheid 
van de VAR-aanvraag. Betekent dit ook dat opdrachtgevers medeverant-
woordelijkheid gaan dragen voor het melden van eventuele wijzigingen 
van feiten en omstandigheden waarop de VAR is gebaseerd? 

De bestaande pilot bij de zorgkantoren wordt met 1.500 plekken uitge-
breid. De leden van de SP-fractie vragen het kabinet hoeveel zorgver-
leners dit jaar, in tegenstelling tot een jaar eerder, geen VAR-wuo hebben 
ontvangen. Wat is de reactie van het kabinet op de directeur van stichting 
ZZP Nederland, die stelt dat het om 20.000 mensen gaat? 

Is het kabinet met de leden van de fractie van de SP eens dat mensen die 
op zorg zijn aangewezen hun vertrouwde hulp moeten kunnen behouden? 
Zo ja, hoe gaat het kabinet dit bewerkstelligen? 

Kan het kabinet aangeven welke invloed de handhaving op schijnzelfstan-
digheid door de Belastingdienst op de overheidsfinanciën heeft gehad? 

Vragen en opmerkingen van de leden van de fractie van het CDA 

De leden van de CDA-fractie waren wat verbaasd door de Babylonische 
spraakverwarring tijdens het algemeen overleg en het gebrek aan 
concreet handelingsperspectief voor mensen die hun VAR zijn kwijtge-
raakt. Het geplande kabinetsbeleid met grote veranderingen in de zorg 
(WMO, WLZ etc.) en voor zzp’ers (VAR-webmodule, IBO), leidt eerder tot 
meer dan tot minder onzekerheid. Deze leden nodigen het kabinet dan ook 
uit om te schetsen wat zzp’ers in de zorg de komende jaren nog te 
wachten staat en op welke wijze zij hun werkzaamheden kunnen blijven 
verrichten. 

Verder verzoeken deze leden het kabinet een aantal concrete vragen te 
beantwoorden en voor het vervolg van het algemeen overleg te komen 
met een uitvoerbaar voorstel voor de zzp’ers die hun VAR-WUO zijn 
kwijtgeraakt. 

Op een later moment zullen deze leden zich ook over de btw-problematiek 
in de zorgsector buigen en zij nodigen het kabinet uit ook daar met 
concrete oplossingen te komen. 
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1. Wanneer zal de pilot met 1.500 plaatsen worden uitgebreid en 
wanneer kan de eerste opdracht ook daadwerkelijk uitgevoerd 
worden? 

2. Op welke wijze zal binnen de WMO 2015 het mogelijk zijn om een 
VAR-WUO te verkrijgen? Moet de zzp’er zelfstandig contracteren 
met een gemeente of een groep gemeentes of zijn er ook andere 
mogelijkheden? Worden hierover afspraken gemaakt met gemeen-
tes en/of de VNG? 

3. Op welke wijze zal het binnen de Wet Langdurige Zorg mogelijk zijn 
om een VAR-WUO te verkrijgen? Moet de zzp’er zelfstandig 
contracteren met een gemeente of een groep gemeentes of zijn er 
ook andere mogelijkheden? Worden hierover afspraken gemaakt? 

4. Hoeveel mensen ontvingen er in de periode 2008–2014 (per jaar) 
een VAR met in de omschrijving die bij de zorg hoorde? 

5. Bij hoeveel mensen, die een VAR hadden met «zorg» in de omschrij-
ving is de VAR automatisch gecontinueerd en bij hoeveel mensen is 
hij niet automatisch gecontinueerd in de periode 2009–2014 (per 
jaar)? 

6. Indien iemand geen veranderingen in zijn feitelijke werkzaamheden 
heeft, die juist heeft ingevuld bij de VAR-aanvraag en de VAR wordt 
ingetrokken, is het dan mogelijk dat de Belastingdienst aansprakelijk 
kan zijn voor de schade door het niet kunnen uitvoeren van 
werkzaamheden, op basis van het principe van opgewekt vertrou-
wen? 

7. Klopt het dat met de inwerkingtreding van de Wet clientenrechten 
zorg de WTZi, en hiermee het vereiste van een WTZi-toelating, 
komen te vervallen? Betekent dit dat individuele contractering van 
zzp’ers zonder WTZi-toelating mogelijk wordt? Is dit een mogelijke 
oplossing om ervoor te zorgen dat bemiddelingsbureaus niet de 
volledige verantwoordelijkheid hoeven te dragen voor de geleverde 
zorg en dus kunnen bemiddelen zonder dat fiscaal sprake is van een 
dienstbetrekking? 

8. Is het voor zzp’ers mogelijk om zelf een WTZi-toelating te krijgen 
door bij het CIBG te worden aangemerkt als een organisatorisch 
verband? Is het mogelijk dat een zzp’er aan de vereisten voldoet en 
dus een WTZi-toelating kan krijgen? Als de zzp’er een WTZi-
toelating heeft, wat betekent dit voor de conclusie van de Belasting-
dienst of er sprake is van een dienstbetrekking? 

9. Is het kabinet bereid artikel 2 van de Kwaliteitswet, welke bepaalt 
dat de zorgaanbieder verantwoorde zorg biedt, aan te passen, zodat 
de zorginstelling niet in strijd handelt met haar zorgverleningsplicht 
als de zzp’er contractueel de verantwoording krijgt toebedeeld? 

10. Kunt u aangeven wat de relevante verschillen zijn tussen het 
coöperatievoorstel van ZZP Nederland en een bemiddelingsbureau 
dat sec alleen bemiddeld tussen zorgvragers en zorgverleners? 

11. Klopt het dat het convenant niet om fiscaal-technische redenen 
geen stand hield? Bent u bereid een nieuw convenant te sluiten? 

12. Kunt u een nadere onderbouwing geven van uw opmerking dat 97% 
van het werk in de sector verloond is? Kunt u de onderliggende 
verklarende cijfers voor dit percentage geven? 

Vragen en opmerkingen van de leden van de fractie van D66 

De leden van de D66-fractie vragen of het kabinet heel specifiek uiteen kan 
zetten welk(e) artikel(en) in de AWBZ en/of lagere regelgeving onderaan-
neming van zorg in natura in de weg staat. Ook vragen de leden van de 
D66-fractie of het in de WMO, WLZ en ZVW vanaf 2015 mogelijk is om 
zorg in natura via onderaanneming te verlenen. Tevens vragen deze leden 
of het kabinet bereid is om deze wet- en regelgeving zo te wijzigen dat 
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onderaanneming van zorg in natura wel mogelijk wordt gemaakt en op 
welke termijn dit mogelijk is.
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